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Overleg Tactisch Beraad 99 

Datum & tijd Donderdag, 10 oktober van 9.30u tot 11.30u 

Locatie Digitaal, via Webex 

Leden 
Jacques Snel (Voorzitter), Ad van Leest (APG), Frank Jonker (Reconi), Gerhard 
Gerritsen (SIVI), Hendricus Wind (UnifiedPost), Laura Ouwehand (RVO), Marco 
Smit (gemeente Rotterdam), Sander Balk (UWV) 

Andere aanwezigen Rogier van Dokkum (BZK), Jeroen van Wingerde (Logius), Féline van der 
Heyden (Secretaris Logius) 

Afwezig Luc Boss (Belastingdienst), Marcel Benninga (KvK), Kolette Visser (Logius) 

Classificatie Openbaar 

 
 

 Opening, mededelingen en vaststellen agenda 
 
De voorzitter heet iedereen welkom en opent de vergadering.  
Afwezigen:  
- Luc is afwezig i.v.m. vakantie. 
- Marcel is afwezig omdat hij afscheid neemt bij de KvK en bij BZK gaat beginnen binnenkort. Hij zal 

nog aanwezig zijn bij het 100ste TB om afscheid te nemen. 
- Ook Kolette is niet aanwezig, zij heeft geen input bij dit beraad. 
- Ad zal 30 minuten later inloggen.  

 
Mededelingen: 
- Het 100ste TB is op 21 november in de middag bij Museum en Sterrenwacht Sonnenborgh in 

Utrecht. Daar zullen we worden verwelkomd en een rondleiding krijgen. Na het beraad is een 
uitgebreide borrel. Féline stuurt hiervoor een aangepaste uitnodiging.  
Omdat Rogier van Dokkum op vakantie zal zijn, wordt Peter Verhagen voor TB 100 uitgenodigd. 

- Het agendapunt S2S & M2M is verschoven naar de agenda van december. Er is meer tijd nodig om 
het agendapunt voor te bereiden. 

 
 

 Verslag, besluiten en actiepunten 
2.1 Verslag en besluitenlijst (bijlage 2.1a en 2.1b) 

Ter vaststelling het verslag en de besluitenlijst van het TB 98 van 19 september 2024. 
 

Luc heeft per mail twee aanvullingen op het verslag doorgegeven: 
- Pag. 1, opmerking n.a.v. het verslag 2: ‘releases worden ontwikkeld en geïmplementeerd’, 

‘ontwikkeling en beheer van Stelsel Toegang door Logius’, en ‘Luc neemt deel aan de 
Stuurgroep Implementatie Stelsel Toegang. 

- Pag. 4, agendapunt 6, een toevoeging op de gedachte dat de Rijkspas als identiteitsbewijs kan 
worden geaccepteerd. 

 
Met deze aanvulling is het verslag vastgesteld. De besluitenlijst is na het vorige beraad niet 
aangevuld. 
 

2.2 Vaststelling Evaluatie Jaarplan 2024 T2 (bijlage 2.2) 
Ter vaststelling 
 
Er zijn geen vragen of opmerkingen n.a.v. de Evaluatie Jaarplan 2024 T2. Daarmee is ook dit 
document vastgesteld. 
 

2.3 Actiepuntenlijst (bijlage 2.3) 
Ter bespreking 
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Actie 6: “Nagaan of er een afgevaardigde van (een) intermediair(s) kan aansluiten bij het TB.” Laura 
geeft aan dat VLB zich nog aan het beraden is, nadat zij informatie heeft gegeven over de rol en inhoud 
van het TB. Haar verwachting is dat er interesse zal zijn om een afgevaardigde in het TB te laten 
aansluiten. 
Actie 5: “Laura vraagt het Intaketeam om een  kleine impactanalyse uit te voeren van het geven van 
een zwaardere status aan emailadressen op het stelsel. …” Laura laat weten dat de RVO heeft besloten 
deze vraag terug te trekken. Het dossier is inmiddels door het Intaketeam gearchiveerd. Dit actiepunt 
wordt afgevoerd.  
Actie 4: “Doorstart werkgroep Calamiteitenorganisatie 2.0 & Vraagstuk: Geldt de verplichte rapportage 
(NIS2) ook voor het Stelsel?” Jeroen: Na onderzoek is gebleken dat NIS2 inderdaad van toepassing is 
op het Stelsel eTD en daarmee is het Stelsel ook verplicht te rapporteren over calamiteiten en 
incidenten. Dit wordt meegenomen in de doorstart van de werkgroep Calamiteiten- en 
Incidentenmanagement 2.0’ die op 24 oktober een doorstart maakt. Dit actiepunt verhuist naar de 
voorraadagenda omdat het nu een op te voegen agendapunt is geworden. 
Actie 3: “…Maak aanpassingen in het communicatieproces zodat ook dienstverleners hier een rol in 
kunnen spelen. …” De secretaris laat weten dat de BO communicatie deze vraag heeft opgepakt. 
Actie 2: “Deel ter informatie de opdrachtformulering voor het project ‘Uittreden en Transitie’ (de 
ontvlechting) met het TB.” Jeroen laat weten dat per mail verduidelijking is gevraagd aan BZK naar 
aanleiding van de keuze voor een releaseplanning. Wat betekent dit bijvoorbeeld voor eerder gestelde 
termijnen. Een antwoord hierop wordt gedeeld in het Petit Comité. Daar zal vervolgens o.a. besproken 
worden of de beheerorganisatie gaat ontvlechten of uittreden. 
Actie 1: “…Het LO onderzoekt de mogelijkheid op inzet op Realtime inzicht beschikbaarheid en 
storingen…” Frank laat weten dat de leveranciers hiervoor een werkgroep in het leven hebben 
geroepen. Frank zal hierbij de communicatiemedewerkers van de BO uitnodigen. 

 
 

 Classificatie/Beoordeling betrouwbaarheidsniveaus (bijlage 3) 
Ter bespreking 
 
Jacques geeft het woord aan de secretaris. Féline licht toe dat dit agendapunt is ontstaan uit het 
overleg met de leveranciers, in voorbereiding op het Jaarplan en Meerjarenplan voor het eTD Stelsel.  
Op dat moment waren er twee redenen voor dit agendapunt: 
- Nieuwsgierigheid of Dienstverleners inmiddels de classificatie hebben uitgevoerd. 
- Leveranciers willen graag weten of er diensten binnenkort onder een hoger 

betrouwbaarheidsniveau gaan vallen, waardoor er mogelijk meer aanvragen gaan komen voor 
middelen op hoog niveau. 

Frank vult aan dat Hetty Lucassen in het Petit Comité (PC) heeft aangegeven dat indien een 
Dienstverlener de classificatie heeft gedaan en bepaalde Diensten toegang vereisen op niveau 
substantieel en hoog, deze Dienstverlener op basis van de AVG verplicht is een erkend inlogmiddel 
moet gebruiken op niveau substantieel of hoog. eHerkenning voldoet aan die eisen. 

 
De voorzitter vraagt de dienstverleners te reageren op de vraagstelling uit de notitie. 
- Laura: RVO gebruikt al eH voor de dienstverlening. Toen EH1 werd uitgefaseerd is de helft van de 

diensten opnieuw geclassificeerd. De verwachting is nu dat bij classificering van de andere helft, 
waarvoor nu EH2+ geldt, mogelijk een deel naar EH3 zal verschuiven bij her classificatie. Hier 
wordt waarschijnlijk in Q1 2025 mee gestart. 

- Sander: Het UWV heeft net voor een deel van de dienstverlening een overstap naar EH4 achter de 
rug. Er komen andere diensten bij in de komende tijd. Ook die zullen geclassificeerd worden. 

- Marco: Er zijn veel verschillen tussen de aanpak in het resultaat van de classificatie van diensten 
bij verschillende gemeenten. Zelf heeft hij een projectleider voor de classificatie aangewezen die 
drie maanden nodig had om alle dienstverlening te beoordelen. Daarbij blijft het lastig om uit te 
leggen als en wanneer een hoger betrouwbaarheidsniveau nodig is. De reden daarvoor is dat 
gemeenten het voor organisaties niet lastig willen maken om in te loggen én zelf ook niet graag 
door het aanvraagproces van een hoger beveiligd middel willen gaan. Wél geeft hij aan dat, daar 
waar middelen worden ingezet, dit gaat om eH. 

- Luc heeft per mail aangegeven dat deze vraag voor de BD nauwelijks aan de orde is. Voor alle 
zakelijke portalen is EH3 verplicht gesteld. 

 
Frank constateert dat er in de nabije toekomst geen grote veranderingen te verwachten zijn en er dus 
geen bulk aan verhoogde aanvragen te verwachten is. Dat neemt niet weg dat leveranciers het 
aanvraagproces voor EH4 nauwkeurig onder de loep nemen zodat ook dit aanvraagproces in de 
toekomst zo soepel mogelijk zal gaan verlopen. 
 

 

https://eherkenning.atlassian.net/wiki/spaces/IntakeTeam/pages/14125063/Realtime+inzicht+beschikbaarheid+en+storingen
https://eherkenning.atlassian.net/wiki/spaces/IntakeTeam/pages/14125063/Realtime+inzicht+beschikbaarheid+en+storingen
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 Operationeel Beraad & Beheerorganisatie 
Ter informatie de belangrijkste punten uit het OB en ontwikkelingen binnen het beheerteam. 

 
Jacques geeft het woord aan Jeroen. 
 
Jeroen: De meeste punten zijn al gedeeld in het afgelopen TB bij de evaluatie vanuit het beheerteam. 
Toch zijn er een paar punten het vermelden waard: 
- Team TEXAS maakt vorderingen met de rapportagetool. Servaas is hiervoor aangesloten in het 

Intaketeam om in samenwerking met de leveranciers de vervolgstappen te zetten. De API-
functionaliteit is gebouwd en werkt. JSON formaat kan worden aangeleverd en kan worden 
verwerkt. 
Hierna zal de API worden doorontwikkeld voor toegang naar buiten en o.b.v. feedback de look-and-
feel aangepast worden. Ook wordt onderhoud en ondersteuning voor de rapportagetool ingericht. 
De inschatting is dat aan het einde van het jaar de rapportage live zal gaan. Verder is dit een 
dossier waarover via de bekende C&R rapportage over de voortgang gecommuniceerd zal worden. 

- De beheerorganisatie heeft de nieuwe ISO certificering binnen. 
- A.s. dinsdag 15 oktober is de Logius Roadshow. Ook eH heeft daar een stand. 
- In november start de Centrale Pentest. Aanstaande woensdag 16 oktober is de kick-off met de 

leveranciers. 
 
 

 Wet digitale overheid  
Ter bespreking de laatste ontwikkelingen rond de WDO, regelgeving en doelarchitectuur. 

 
Jacques geeft het woord aan Rogier. 

 
Rogier laat weten dat er geen nieuwe ontwikkelingen zijn rond de Wdo en Stelsel Toegang. Op dit 
moment is er nog geen zicht op de vervolgplanning. 
 
In november is Rogier op vakantie. Voor het 100ste TB mag Peter Verhagen uitgenodigd worden. 

 
 

 Uit eigen kring 
De leden geven een mondelinge terugkoppeling van ontwikkelingen uit eigen kring. Er wordt ook een 
terugkoppeling gegeven van het laatste Leveranciersoverleg en petit comité. 

 
Gerhard:  
- Bij verschillende verzekeraars in het burger/consumenten domein zijn er zorgen of de Nederlandse 

wallet voldoende credentials heeft om makkelijk te onboarden, is er sprake van een liveness-
attribuut en een persistent unique identifier. Hierover zijn vragen gesteld aan BZK. 

- Daarnaast is Gerhard erg benieuwd naar de richting die de nieuwe Staatssecretaris op wil met eH 
en de Digitale Overheid in het algemeen. 

Ad:  
- De afgelopen weken is de APG bezig geweest met het oplossen van een certificaatprobleem, om 

toegang te krijgen tot de UWV gegevensdiensten. Ad prijst de leveranciers voor de hulp bij de 
oplossing Het is o.a. gelukt om het proces binnen één week te doorlopen waar daar normaliter 2 
weken voor staat. 
Van de ervaring die APG heeft opgedaan kunnen anderen profijt van hebben. Daarom zal in 
samenwerking met de secretaris binnenkort een agendapunt hierover in het TB worden ingebracht. 

Hendricus: 
- Op 1 oktober is de release voor buitenlandse intermediairs succesvol uitgevoerd. Daarmee is TRR 

compleet toegankelijk voor alle bedoelde doelgroepen. 
Frank voegt toe dat de BD het oude portaal nu, na bijna 30 jaar, uit de lucht zal halen op 1 
november a.s.. Dat is een mooie mijlpaal. 

Frank:  
- De leveranciers hebben de afgelopen tijd gesproken (gezamenlijk en met de BO) over de 

aandachtspunten voor 2025. 
- S2S en M2M oplossingen 
- invulling geven aan de urgente wensen die de RVO heeft ingediend. Hierover is een gesprek met 
Laura ingepland. 
- Aandacht voor het EH4 proces 
- Bijhouden van de ontwikkelingen rond de Wallet en eIDAS, o.a. door mee te doen aan de Large 
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Scale Pilot voor het bedrijvendomein. Alle leveranciers doen hier op individuele basis aan mee. 
- Het volgen en actief meepraten over de Wdo en Stelsel Toegang. Frank ziet op dit moment een 
positieve ontwikkeling op het gebied van de architectuur. De architecten komen binnenkort bij 
elkaar om te spreken over plannen die er haalbaar uitzien. 

 
 

 Rondvraag en afsluiting 
 

- Sander vraagt of de meest recente stukken van het TB wederom op de website geplaatst zullen 
worden. De secretaris zal hier voor zorgen. 

 
Verder zijn er geen vragen of opmerkingen bij de rondvraag. 

 
 
De voorzitter dankt alle aanwezigen voor de inbreng. Het eerstvolgende TB zal plaatsvinden op donderdag 
21 november vanaf 13.30u, op de Sonnenburgh in Utrecht. 
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